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Τρίτη 26 Μαρτίου 2024

Γλώσσα

Εγκλίσεις θεωρία (τετρ. ελλην. + φυλλάδιο)

ασκ. 1 και 2 φυλλάδιο

ασκ. 4 σελ. 3 ΒΜ

Μαθηματικά

διόρθωση τετρ. εργ.
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Σ' ένα παιχνίδι για να βρουν αυτόν που θα κάνει τη μάνα, εάν δε συμφωνήσουν,
χρησιμοποιούν τα λαχνίσματα.
Ο βασιλιάς κάθεται σε ένα σκαμνί και απέναντί του, σε ευθεία γραμμή, στέκονται
άλλα παιδιά. 

τα παιδιά.
4

Αν μπορέσει ο βασιλιάς να βρει όλες τις δουλειές, πετιέται ξαφνικά και κυνηγάει

Τα παιδιά ρωτάνε "να το πάρει το ποτάμι" και αν ο βασιλιάς συμφωνήσει, τότε
φανερώνει το κάθε παιδί τη δουλειά του και συνεχίζουν με τον ίδιο βασιλιά.
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ΟΙ ΕΓΚΛΙΣΕΙΣ ΤΟΥ ΡΗΜΑΤΟΣ
Τα ρήματα παίρνουν διάφορες μορφές και μας βοηθούν άλλες φορές να εκφράσουμε 
κάτι που είναι σίγουρο­βέβαιο, άλλες φορές μια ευχή και άλλες φορές να δώσουμε μια 
εντολή, μια προσταγή.

π.χ.: 
Ο πατέρας πηγαίνει στη δουλειά. (είναι κάτι βέβαιο)
Θα ήθελα να πήγαινα εκδρομή. (είναι μια επιθυμία)  
Πήγαινε. (είναι μια προσταγή)

Οι διάφορες μορφές που παίρνουν τα ρήματα λέγονται εγκλίσεις.
 
Οι εγκλίσεις είναι οι παρακάτω:

Η οριστική: φανερώνει  το  βέβαιο, το πραγματικό.
π.χ.: Ο μαθητής διαβάζει.

Η υποτακτική:  φανερώνει κάτι  που θέλουμε ή που περιμένουμε να γίνει. Σχηματίζεται 
παίρνοντας μπροστά ένα από τα μόρια  ας, να  ή έναν από τους συνδέσμους για να, αν, 
εάν, όταν, άμα, ή το απαγορευτικό μη(ν), ανάλογα με το τι θέλουμε να εκφράσουμε.
π.χ. Ας παίξουμε. (κάτι που θέλουμε)  'Όταν τελειώσω θα παίξουμε. (κάτι που 
περιμένουμε).
Υποτακτική έγκλιση έχουν ο ενεστώτας, ο αόριστος κι ο παρακείμενος.

Η προστακτική: φανερώνει  προσταγή, επιθυμία ή ευχή. Έχει μόνο δύο πρόσωπα, το 
δεύτερο και το τρίτο. Το τρίτο πρόσωπο δεν έχει ξεχωριστό τύπο και συμπληρώνεται από 
την υποτακτική που παίρνει τότε τα μόρια ας, να (ας γράφει, να γράφει)
π.χ. Κάθισε κάτω. (προσταγή)
Δώσε μου το βιβλίο, σε παρακαλώ. (επιθυμία)  
Προστακτική έχουν ο ενεστώτας, και ο αόριστος.

Εγκλίσεις θεωρούνται και το απαρέμφατο και η μετοχή.
Απαρέμφατο: είναι άκλιτο και μας χρησιμεύει να σχηματίζουμε τους συντελεσμένους 
χρόνους των ρημάτων (παρακείμενος, υπερσυντέλικος, συντελεσμένος μέλλοντας). Π. χ. 
Έχω λύσει τις ασκήσεις.
Το απαρέμφατο σχηματίζεται μόνο στον Αόριστο.

Η Μετοχή είναι ρηματικός τύπος, άκλιτος στην Ενεργητική φωνή (λύνοντας, αγαπώντας), 
και κλιτός στην παθητική ( λυμένος­αγαπημένος ).
Π.χ. Ήρθα τρέχοντας και έφτασα κουρασμένος.
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